

# 真理大學第十五屆

## 台日菲跨領域國際學術研討會

### 徵稿資訊

- 論文發表主題：經貿、經營管理、行銷、金融、產業、法律、文化、歷史、語言學、外語教育、等相關研究，且未經發表之學術論文皆可。

#### 會議時間

2024年5月3日  
(星期五)

#### 論文摘要

#### 截止日

2024年3月4日  
(星期一)

#### 會議論文

#### 截稿日

2024年4月5日  
(星期五)



主辦單位：真理大學東亞研究中心  
真理大學國際企業與貿易學系

協辦單位：真理大學應用日語學系、會計資訊學系、  
理財與稅務規劃學系、英美語文學系、  
台灣文學系

贊助單位：日本一般財団法人ユーラシア財団

# 真理大學第十二屆台日菲國際學術研討會

## 【論文徵稿】

### 主題:跨域政經、語言與文化

- 一、研討會議時間:2024年5月3日(星期六)
- 二、會議地點:真理大學台北校區(新北市淡水區真理街32號)
- 三、發表主題:經貿、經營管理、行銷、金融、產業、法律、文化、歷史、語言學、外語教育、課程設計等相關研究,且未經發表之學術論文皆可。
- 四、徵稿對象:國內外各大學與上述發表主題相關領域之專家學者、教師及博碩士生。
- 五、發表使用語言及方式:
  - (一)發表語言:可使用英文、日文或中文。
  - (二)發表方式:

現場口頭:口頭發表15分鐘,評述、回答及提問10~15分鐘。
- 六、會議相關重要時程
  - (一)論文摘要截稿日:2024年3月4日(星期一)。請填寫『附件一 真理大學第十五屆台日菲國際學術研討會作者履歷表及論文摘要』後,請寄至下述論文聯絡窗口信箱。
  - (二)論文摘要審稿結果公布:2024年3月18日(星期四)
  - (三)論文全文繳交截止日期:2024年4月5日(星期五)
  - (四)簡報(PPT)繳交截止日期:2024年4月26日(星期五)
- 七、論文格式:請參考附件二『真理大學第十二屆台日菲國際學術研討會論文徵稿【論文格式】』說明。
- 八、主辦單位:台灣真理大學東亞研究中心、真理大學國際企業與貿易學系
- 九、協辦單位:台灣真理大學應用日語學系、台灣文學系、英美語文學系
- 十、贊助單位:日本一般財團法人ユーラシア財団
- 十一、聯絡方式
  - (一)中文發表的聯絡窗口:宋子文老師 email:au4437@o365.edu.tw  
電話:02-26212121 內線:1152 或 8109 行動電話:0906936292
  - (二)日文發表的聯絡窗口:林冠汝老師 email:au4415@au.edu.tw  
電話:02-26212121 內線:8101 或 8111 行動電話:0917278363
  - (三)英文發表的聯絡窗口:蘇淑卿老師 email:au5322@au.edu.tw  
電話:02-26212121 內線:2102 或 2107 行動電話:0980716086

**附件一 真理大學第十五屆台日菲國際學術研討會作者  
履歷表及論文摘要**

**一、論文投稿者簡歷表(Author' s Resume and Abstract)**

姓名 (Name)	
所屬單位 (School/Company)	
職稱(Title)	
通訊方式 (Mailing Address)	
連絡電話 (Phone Number)	
E-mail(Required)	
投稿論文題目(Topic)	
發表領域 (Topic of Field)	<input type="checkbox"/> 經貿(Economy) <input type="checkbox"/> 金融(Financial) <input type="checkbox"/> 行銷(Marketing) <input type="checkbox"/> 經營管理(Management) <input type="checkbox"/> 產業(Industry) <input type="checkbox"/> 法律(Law) <input type="checkbox"/> 歷史(History) <input type="checkbox"/> 文化(Culture) <input type="checkbox"/> 語言學(Linguistics) <input type="checkbox"/> 外語教育(Foreign Language Education) <input type="checkbox"/> 課程設計(Course Design) <input type="checkbox"/> 其他(Other) : _____
發表語言(Language)	<input type="checkbox"/> 英文(English) <input type="checkbox"/> 日文(Japanese) <input type="checkbox"/> 中文(Chinese)
發表方式 (Publish of Way)	<input type="checkbox"/> 現場 PPT 發表(On-Site Paper Announce) <input type="checkbox"/> 現場口頭發表
學經歷 (Highest Education)	
專長 (Specialized Field)	

## 二、論文摘要 (Abstract)

論文名稱(Topic)	
作者(Author)	
論文要旨 (Abstract)	

## 附件二 真理大學第十五屆台日菲國際學術研討會論文徵稿

### 【論文格式】

- 一、論文撰寫語言:中文、英文及日文等語言為主。
- 二、頁數:頁數最少 8 頁,最多 12 頁(內含摘要),關鍵詞 3 至 5 個。
- 三、使用紙張:A4 橫寫。邊界設定:上下 2.54 公分(25.4mm),左右 3.18 公分(31.8mm)。
- 四、字體大小及行距
  - (一)論文標題:採 16 級粗體,置中。
  - (二)姓名、所屬單位及職稱至於論文標題下空一行,採 12 級,置中。
  - (三)摘要至於姓名、所屬單位及職稱下空一行,採 12 級,靠左。
  - (四)內文字體及行距:字體採 12 級;與前段距離:0.5 行;行距:最小行高:20 點。
  - (五)註釋:10 級,並置於當頁下。
  - (六)字體:英文發表者,字體為 Times New Roman;日文發表者,字體為 MS Mincho;中文發表者為新細明體。
- 六、標序
  - (一)中文標題以「一、(一)、1、(1)、①、A、a」為序,由 14 級往下降至 12 級,逐漸遞減。
  - (二)日文、英文標題以「1、(1)、①、A、a」為序,由 14 級往下降至 12 級,逐漸遞減。
- 七、參考文獻:如以中文書寫者,則以漢字讀音排序;以日文書寫者,以五十音順序排序;英文書寫者,則以字母排序。
- 八. 論文全文繳交截止日期: 2024 年 4 月 5 日(星期五)
- 九. 聯絡人方式
  - (一) 中文發表的聯絡窗口:宋子文老師 email:au4415@au.edu.tw  
電話:02-26212121 內線:8101 或 8111 行動電話:0917278363
  - (二) 日文發表的聯絡窗口:林冠汝老師 email:auXXX@au.edu.tw  
電話:02-26212121 內線:8101 或 8111 行動電話:
  - (三) 英文發表的聯絡窗口:蘇淑卿老師 email:auXXXX@au.edu.tw  
電話:02-26212121 內線:8101 行動電話:

# 15th Taiwan – Philippines – Japanese Hyper Interdisciplinary Conference

May 3, 2024

Aletheia University, New Taipei City, Taiwan

## CALL FOR PAPERS

With a long-standing relationship with Mie University, Meijo University, the University of San Carlos, and Cebu Normal University, Aletheia University will hold the 15<sup>th</sup> Taiwan- Philippines - Japan International Academic Conference on May 3, 2024 at the Grand Chapel, Aletheia University, Taiwan. The theme for this year's conference is *Cross-border Development and Culture* but not limited to it.

### Conference Focus:

The conference provides an international opportunity for scientific discussion and collaboration on *Cross-border Political Economy, Language and Culture* as a driver for nation building in the context of Taiwan, Japan, and the Philippines. This call welcomes all unpublished papers and posters on the following research topics: Trade & Economics, Operation and Management, Marketing, Finance, Industrial studies, Law, Culture, History, Language and Education, Course Curriculum, but not limited to.

### Important Dates:

March 4, 2024	- Deadline for submission of abstracts
March 18, 2024	-Notification of paper review
April 5, 2024	- Notification of abstract acceptance
April 26, 2024	-Submission of PPT
May 3, 2024	- Deadline for full paper submission

Paper in English: Submit abstract and Registration form to (Dr. Shu-Chin Su)

[au5322@au.edu.tw](mailto:au5322@au.edu.tw). Contact no. 886-226212121 ext.2102. following Paper Submission

Guidelines, as per attached.

Paper in Chinese: Submit abstract and Registration form to (Dr. Sung)

[au4437@o365.au.edu.tw](mailto:au4437@o365.au.edu.tw). Contact no. 886-226212121 ext.1152 or 8109; 886- 906936292.

following Paper Submission Guidelines, as per attached.

Paper in Japanese: Submit abstract and Registration form to (Dr. Lin) [au4415@au.edu.tw](mailto:au4415@au.edu.tw).

Contact no. 886-226212121 ext.8102 or 8111; 886- 917278363. following Paper Submission

Guidelines, as per attached.

## **PAPER SUBMISSION GUIDELINES**

### **Submission of Abstract:**

- Abstracts for paper or poster presentations must contain a brief introductory statement, the summary of the results obtained, followed by the paper's conclusions of the research.
- Abstracts must not exceed 500 words.
- Submissions must clearly indicate the full name(s) of the author(s), their institutional affiliation, and the email address of the corresponding author.
- Key words should clearly indicate the topic of research so that relevant reviewers can be appointed.
- Fill up the required Abstract Submission Form and email to us together with abstract by 2024/03/4.
- Authors will be notified of abstract acceptance by 2024/04/5.
- Submission of PPT by 2024/ 04/26
- If the abstract of the paper is accepted, the author has until 2024/05/28 to submit the final manuscript, which will be published in the conference proceedings.
- The final manuscript must not exceed 12 pages including tables, figures and references. If the paper is not submitted by the said date, only the abstract will be included in the proceedings. Paper page will be ideally between 8-12 Pages.
- Full paper submissions must be on A4 paper, with 1.5 spaced text, with font type - Times New Roman (English), MS Mincho (Japanese), Chinese (PMingLiU 新細明體), font size - 12 points, and must not exceed 12 pages.
- Please follow the format prescribed by the American Psychological Association (APA) for citations, references, headings, tables, and figures [<http://www.apastyle.org/>].
- Standard abbreviations should be used throughout the text. Any special or unusual abbreviation should be spelled out in full at first mention, followed by the abbreviation in parentheses.

### **Peer Review and Publication:**

- Papers submitted for presentation at the research conference must not have been previously published in a journal or a book. These will be included in the conference proceedings.

### **Student Sessions:**

We also welcome working papers from graduate and undergraduate students who would like to receive valuable comments on their research work in progress. We will have separate sessions for these participants.

# 15<sup>th</sup> TPJ Hyper Interdisciplinary Conference Abstract Submission Form

## 一、履歷表(Resume)

姓名 (Name)	
所屬單位 (Affiliation)	
職稱 (Job Title)	
通訊方式 (Mailing Address)	地址(Address)：□□□
連絡電話 (Phone Number)	公(Office): 行動電話(Cell no.):
E-mail (Required)	
投稿論文題目 (Paper Title)	
發表領域 (Area of Study)	<input type="checkbox"/> 經貿(Economy) <input type="checkbox"/> 金融(Financial) <input type="checkbox"/> 行銷(Marketing) <input type="checkbox"/> 經營管理(Management) <input type="checkbox"/> 產業(Industry) <input type="checkbox"/> 法律(Law) <input type="checkbox"/> 歷史(History) <input type="checkbox"/> 文化(Culture) <input type="checkbox"/> 語言學(Linguistics) <input type="checkbox"/> 外語教育(Foreign Language Education) <input type="checkbox"/> 課程設計(Course Design) <input type="checkbox"/> 其他(Other)：_____
發表語言 (Paper Language)	<input type="checkbox"/> 英文(in English) <input type="checkbox"/> 日文(in Japanese) <input type="checkbox"/> 中文(in Chinese)
發表方式 (Way of Presentation)	<input type="checkbox"/> 現場 PPT 發表(On-Site Paper Reading) <input type="checkbox"/> 現場口頭發表(Oral delivery on the spot)
學經歷 (Highest degree)	
專長 (Specialized Field)	



## 二、論文摘要 (Abstract)

論文名稱 (Topic)	
作者 (Author)	
論文要旨 (Abstract)	(One page Abstract: From 500words to 1000words)